
Dva kuchaři, jeden host 
aneb jedna pozemková mapa stačí.

ǫ Vážení spoluobčané,
je to přesně rok, co jste obdrželi novou 
formu Pilníkovského zpravodaje. Jelikož 
vychází jako čtvrtletník, máte tedy v ru-
kou páté číslo. Během roku jsme se vám 
snažili na stránkách zpravodaje přiblížit 
dění v našem městečku, seznámit s plány 
zastupitelstva, informovat o výsledcích a 
plánech kulturního a sportovního dění 
a představit některé z vás, kteří se zajíma-
vým způsobem realizují ve svém civilním 
životě. Prostor pro svoji prezentaci dostala 
zájmová sdružení, spolky, výbory zastu-
pitelstva i místní organizace. Je příjemné 
zjištění, že z původních obav o naplnění

Zpravodaje zajímavým obsahem jsme 
nakonec museli spíše strany přidávat, 
a tak z původně plánovaných 16 stran 
se většinou vydávalo 20 a ve vánočním 
čísle i 24 stran. Děkuji tedy všem, kteří 
se na vydávání Zpravodaje podílejí, což 
jsou především redaktoři z redakční rady, 
a ti, kteří připravují Zpravodaj po výrobně 
technické stránce. Jejich jména jsou vždy 
uvedena v tiráži Zpravodaje. Moje poděko-
vání patří i všem ostatním autorům článků 
a zajímavých informací, kteří buď vyhověli 
naší žádosti o spolupráci, nebo nás sami 
kontaktovali. Zpravodaj je zde především 

Mnoho z nás na vlastní kůži zažilo, jak je 

v současné době u nás v Pilníkově náročné 

a mnohdy nemožné disponovat, hospodařit 

a nakládat se svými pozemky dle svého 

uvážení a svých potřeb. Toto se netýká pouze 

soukromých, nýbrž i obecních pozemků. 

Proto jsme se rozhodli tomuto tématu 

věnovat i v našem Zpravodaji, neboť bez 

pozemkových úprav se dnes neobejdeme.

PROČ SE TYTO ÚPRAVY 

VŮBEC DĚLAJÍ?

ǫ Hlavním cílem komplexních pozem-
kových úprav (KPÚ) je napravit chyby 
a nedostatky, které v pozemkové evidenci 
a katastrálních mapách napáchal minulý 

režim, především takzvaná Jednotná evi-
dence půdy (JEP) platná v letech 1956 až 
1964. V těchto letech se vlastnické vztahy 
k půdě evidovaly jen okrajově, přednost 
měly vztahy uživatelské. Tím byl vytvořen 
prostor pro scelování pozemků, případně 
i dělení, bez ohledu na vlastnická práva 
a hranice jednotlivých parcel. Následkem 
toho máme v současné době dvě platné 
pozemkové mapy, mapu katastru nemovi-
tostí (KN) a mapu pozemkového katastru 
(PK). Tím vzniká mnoho problémů při 
vytyčování zemědělských pozemků zvlášť 
v případě, kde se hranice v jednotlivých 
mapách neshodují. Pozemkové úpravy ten-
to nedostatek odstraní. Dalším úkolem 

STAROSTOVO OHLÉDNUTÍ

Pokračování na straně 2 >

Pokračování na straně 3 >

= = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = =ZPR ÁV Y Z MĚ STA

= = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = =NA ŠE TIPY

Den obce Vítězná  
slavnostní zahájení 13:00 hodin

2. 7. 2016
Cyklovýlet 

do Marciszówa

20. 8. 2016
Prázdninová 

olympiáda běžecké přípravky

30. 8. 2016

DVA KUCHAŘI, JEDEN HOST
úpravy v katastrech
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 Miroslav Klapka

 S TA R O S TA

pro vás a měl by být o vás. Těší nás zájem 
o toto periodikum, který se projevuje i tak, 
že si na radnici přicházíte, pokud jste jej ná-
hodou neobdrželi nebo jej potřebujete pro 
vaše známé. Vždy máme dodán i technolo-
gický nadnáklad, a tak vám rádi vyhovíme.

ǫ A co se událo za poslední čtvrtletí? 
Došlo k dalším změnám v personálním obsa-
zení zastupitelstva města. Dne 16. 5. 2016 
podal rezignaci na post zastupitele a na 
post předsedy kontrolního výboru již čtvrtý 

zastupitel z volebního uskupení Volba pro 
Pilníkov pan Josef Červený, kterého měl 
vystřídat další z náhradníků – paní magis-
tra Blanka Jorová. Ta odmítla na 2. veřej-
ném zasedání zastupitelstva svým výrokem 

„Neslibuji,” složit slib zastupitele, a tím ne-
splnila základní podmínku pro výkon funk-
ce zastupitele. Ani v jednom případě nebyl 
sdělen důvod k rezignaci. Dalším a posled-
ním náhradníkem Volby pro Pilníkov je pan 
František Hubáček, který projevil souhlas 

STAROSTOVO OHLÉDNUTÍ
> Pokračování ze strany 1 s prací v zastupitelstvu a svůj slib složí na 

nejbližším veřejném zasedání Zastupitel-
stva města Pilníkov. Panu Červenému bych 
rozhodně rád poděkoval za jeho spolupráci 
a přínos při rozhodování zastupitelstva 
i za jeho zřetelný projev a obhajobu svých 
názorů a panu Hubáčkovi přeji hodně úspě-

chů v plnění úkolů zastupitele.
ǫ Z dalších událostí uplynulého tříměsíč-
ního období zmiňuji důležité rozhodnutí 
zastupitelstva o schválení pokračování 
investiční přípravy na výstavbu centrál-

ní kanalizace a ČOV, schválení společné 
projektové dokumentace kanalizačních 
přípojek a zajištění vydání příslušných 
povolení tam, kde dá vlastník připojované 
nemovitosti k realizaci souhlas, a schvále-
ní zahájení prací na zajištění dotační pod-
pory realizace ČOV a kanalizace v Pilní-
kově. Více o dalších krocích a kanalizaci 
obecně najdete v článku tohoto Zpravoda-
je. Pro ty, kteří nesledují veřejná jednání 
zastupitelstva osobně nebo v zápisech uve-

řejněných na veřejných deskách a webo-
vých stránkách, ještě uvedu informaci 
o přijatém usnesení zastupitelstva o schvá-
lení závěrečného účtu, účetní závěrky 
a zprávy auditora o přezkoumání hospo-
daření za rok 2015 bez výhrad. V tomto 
období jsme také fakticky ukončili něko-
likaletou snahu o zdárné provedení kom-
plexních pozemkových úprav ve všech 
třech našich katastrálních územích. Chtěl 

bych i zde poděkovat všem majitelům po-
zemků za téměř ve všech případech korekt-
ní, slušná a vstřícná vyjednávání. Blíže o 
KPÚ v článku pana Ing. Karla Skutila. Na 
dokončení pozemkových úprav již čekají 
pracovníci katastrálního úřadu a dle jejich 
informací nás v tomto roce čeká zahájení 
obnovy katastrálního operátu novým ma-
pováním a zjišťováním průběhu hranic 
katastrálního území, pozemků a vnějších 
obvodů budov. Toto oznámení si můžete 
přečíst na veřejných informačních mís-
tech města. O podrobnostech vás budeme 
informovat v příštím Zpravodaji. Poslední 
z důležitějších informací je ta, že město Pil-
níkov obdrželo dotaci ve výši 1. 531 958 Kč 
na realizaci projektu „Snížení energetické 
náročnosti veřejného osvětlení města Pil-
níkov” z programu EFEKT ministerstva 
průmyslu a obchodu.
ǫ Závěrem mi dovolte, abych vám popřál 
krásné počasí při vaší zasloužené dovolené, 
léto plné nevšedních a zajímavých zážit-
ků a pevné zdraví vám a vašim rodinám. 
Těším se na setkání s vámi při osobních 
jednáních nebo nad stránkami podzim-
ního Zpravodaje.
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Závěrečné jednání vlastníků pozemků   (foto: M. Klapka)

Pilníkovské katastry (foto: M. Klapka)
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pozemkových úprav je narovnání hranic 
pozemků a vytváření půdních celků, které 
umožní racionální hospodaření s využitím 
současné mechanizace. Vytvoří se i pod-
mínky pro hospodaření nájemců na sku-
tečných pozemcích pronajímatelů a zruší 

se takzvané náhradní užívání. Neméně 
důležité je i zpřístupnění pozemků všem 
vlastníkům. To předpokládá obnovení ně-
kterých polních cest, případně vytvoření 
nových. Kromě těchto hlavních cílů mají 
pozemkové úpravy vytvářet podmínky pro 
zvelebení krajiny a zvýšení její ekologické 
stability, jako jsou mokřady za brodem, 
rybníčky na Valčence a za koupalištěm. 
To jsou stručně důvody a hlavní cíle kom-
plexních pozemkových úprav. Bohužel 
v zadání KPÚ nebylo spojení tří katastrál-
ních území, které Pilníkov má a nadále 
mít bude.

KDO TO ZAPLATÍ?

ǫ  Pozemkové úpravy byly zahájeny v roce 
2013, když vyhrála ve výběrovém řízení 
fi rma Geocart Brno. Se zástupci této fi rmy 
jste se měli možnost setkat jako účastníci 
pozemkových úprav, ať to byli geodeti pod 
vedení pana Ing. Jana Rašky, nebo hlavní 
projektant Ing. Michal Holomek, který byl 
vstřícný a nápomocný při řešení nutných 
změn. Podle příslibu ředitele okresního 
pozemkového úřadu Ing. Josefa Kutiny 
budou pozemkové úpravy v našich třech 
katastrálních územích ukončeny do konce 
letošního roku, pokud se některý z účast-
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KOMPOSTÉRY PODRUHÉ

Vyhodnocením dotazníkového šetření jsme 
získali základní představu o zájmu obča-
nů na pořízení domácích kompostérů pro 
zajištění třídění biologicky rozložitelného 
odpadu. Celkem jste odevzdali 87 vyplně-
ných dotazníkových formulářů, ze kterých 
vyplývalo, že máte především zájem o větší 
kompostéry s objemem nad 600 litrů. To 

* * *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  * 

bylo ve dvaapadesáti případech. Dvanáct 
dotazovaných domácností projevilo zájem o 
menší kompostéry, s objemem cca 300 litrů. 
Dvacet domácností by rozhodně využilo 
možnost uložení biologického odpadu do 
velkoobjemového kontejneru. Děkuji všem, 
kteří projevili zájem o třídění odpadu za 
vaše inspirativní připomínky a podněty. 
Před čtrnácti dny jsme byli vyrozuměni 
agenturou KONCEDO s.r.o., která naši 
žádost na projekt „Zkvalitnění nakládání 
s odpady” zpracovávala a podávala v rámci 
OPŽP (operační program životního pro-
středí), že nám nebylo vyhověno v žádosti 
o dotační příspěvek. V projektu jsme žádali 
o manipulační techniku a velkoobjemové 
kontejnery. V současné době jsme se zá-
stupci výše uvedené agentury v jednání 
o opětovném podání žádosti s doplněním 
dalších požadavků, mezi kterými budou 
i domácí kompostéry. Opakované podání 
žádosti bude v polovině měsíce srpna v rám-
ci jedné již v minulosti uzavřené smlouvy, 
a tudíž v rámci jedné smluvené odměny. 
Kompostéry by tedy měly být k dispozici 
pro letní sezónu 2017. MK

níků ještě neodvolá. Náklady na přípravu 
a vypracování návrhu, identifi kaci parcel, 
vytýčení pozemků, vyhotovení geometric-
kých plánů, náklady na zpřístupnění po-
zemků výstavbou nebo obnovou polních 
cest a některé další hradí stát. V dalších 
letech se vypracují projekty na prioritní 

akce, které jsme v měsíci květnu vytipo-
vali, jako jsou již zmíněné mokřady nebo 
cesty se zpevněným živičným povrchem 
za rybník, k vyhlídce a nad Buky.
ǫ Komplexní pozemkové úpravy neřeší 
jen vlastnické vztahy a možnosti hospoda-
ření, ale mají přispět i ke zvelebení krajiny, 
zvýšení její ekologické stability a přispívat 
k rozšíření rekreačních možností, jako je 
obnova vodní plochy u Kolkovny a U Váp-
na. Na vodní plochy a mokřady, které jsou 
součástí plánu společných zařízení, je již 
vydáno územní rozhodnutí, což je důležité 
pro další práce na projektové dokumentaci 
jednotlivých akcí. Naskýtá se možnost vy-
užívat obnovené polní cesty k vycházkám 
a cykloturistice. Po vybudování defi nitiv-
ních cest bude možno v některých přípa-
dech vysadit stromy, a tím zlepšit vzhled 
krajiny a životní prostředí, což je záležitost 
všech našich občanů. Podstatný výstup 
z pozemkových úprav bude i to, že se sníží 
počet parcel z 1648 na 485 v obvodu KPÚ, 
který byl stanoven již před výběrovým 
řízením. Realizací projektů z KPÚ by měl 
objem investic přesáhnout částku určenou 
na kanalizaci a ČOV, a tak se stát největší 
akcí v novodobé historii Pilníkova.

Ing. Karel Skutil

Dva kuchaři, jeden host 
aneb jedna pozemková mapa stačí.

> Pokračování ze strany 1

svozové
kontejnery

Tady bude jednou rybník (foto: M. Klapka)

Kompostér 1200 litrů (foto: M. Klapka)
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ǫ Jako součást své práce mám mimo jiné 
za úkol rozmotat klubíčko problémů kolem 
kanalizace pro město Pilníkov. Po sezná-
mení se s dosud vykonanou prací města na 
přípravě nové kanalizace a podstatnými 
aktuálními informacemi musím konsta-

tovat, že se dnes významně změnily vnější 
podmínky pro fi nancování i požadavky na 
parametry odkanalizování. Nezbývá, než 
na ně reagovat a začít od počátku znovu 
rozhodovat o jednotlivých krocích v této 
věci. Původní, veřejností odmítnutý pro-
jekt byl nastaven na zdroje a podmínky 
fi nancování, které se dnes již neopakují. 
Nové zdroje fi nancování, o které můžeme 
usilovat, nejsou výhodnější a mají nové 
požadavky, které musí projekt splňovat. 
Bez podstatné dotace město Pilníkov nemá 
šanci kanalizaci vůbec budovat. 
ǫ Někteří občané nabyli dojmu, že jsou 
městem k připojení na kanalizaci nuceni. 
Zde je třeba vysvětlit, že povinnost zajistit 
odkanalizování a ČOV mají podle § 137 
zák.č. 254/2001 Sb. (vodní zákon), aglome-
race nad 2 tis. obyvatel. Na město Pilníkov 
se tato povinnost nevztahuje a společnou 
kanalizaci s ČOV není povinno budovat. 
Pokud to činí, je to jeho nabídka pomoci 
občanům města v plnění povinnosti, která 
se individuálně týká každého, kdo produ-

kuje odpadní vody. Město řešení nabízí, 
ale nikoho k připojení nenutí. Nemá na 
to ani žádné nástroje. Každý producent 
má již dnes povinnost zajistit likvidaci v 
souladu se zákonem a podle podmínek pří-
slušného vodoprávního povolení. To platí 

pro všechny producenty odpadních vod. 
Každý z nás cítí, když projde po Okružní 
či Mlýnské ulici nebo kolem potoka na 
Hradčíně, že se tak neděje. Pokud však 
nebude dostatečný zájem o připojení 
v poměru k velikosti investice, je realizace 
centrální ČOV nedosažitelná. Město Pil-
níkov veřejnou kanalizaci potřebuje pro 
svoji budoucnost a také se na ni odpovědně 
připravovalo i ekonomicky. Kanalizace 
spolu s vodovodem patří do základní in-
frastruktury města, jejíž hodnota slouží 
několika následujícím generacím. Mi-
mochodem, vodovod vznikl před 90 lety 
a ve své podstatě bude s běžnou údržbou 
bezpečně fungovat i další léta.
ǫ Pro další život na území města Pilní-
kov je nezbytné rozhodnout, zda město 
bude realizovat ČOV a kanalizaci, nebo 
od záměru koncepčně ustoupí. Existence 
platného stavebního povolení a zároveň 
nepokračování v investiční přípravě stavby 
znemožňuje městu se odpovědně postavit 
k záměrům jiných investorů na území 

města. V této chvíli jde např. o výstav-
bu nového mostu na ulici Kocléřovská, 
kde je investorem Královéhradecký kraj, 
a nový most je v kolizi s trasou budoucí 
kanalizace. Pokud se nechá propadnout 
stávající stavební povolení, nebude možné 
již kanalizaci pro část města realizovat. 
Důvodem je, že od 1.1.2016 již nelze po-
délně vstupovat s ukládáním podzemních 
sítí do komunikací. Je to nesmyslně tvrdý 
limit, ale pro naše rozhodování o dalším 
postupu je zásadní.
ǫ Zastupitelé se proto na svém jednání 
v květnu 2016 rozhodli schválit pokračo-
vání investiční přípravy na výstavbu cent-
rální kanalizace a ČOV pro město Pilníkov. 
Město v tuto chvíli potřebuje znovu ověřit, 
kdo z občanů má zájem o napojení na ve-
řejnou kanalizaci. Na tento parametr se 
pak upraví i centrální čistírna odpadních 
vod v první etapě již bez kapacity pro obec 
Vlčice. Proto bylo rozhodnuto o zadání 
projektové dokumentace kanalizačních 
přípojek a zajištění vydání příslušných 
povolení tam, kde vlastník připojované 
nemovitosti dá k realizaci městu Pilníkov 
souhlas. Souběžně se zahájily přípravné 
práce na nové žádosti o dotační podpo-
ru. Vzhledem k úplné destrukci původní-
ho řešení nelze podat žádost na podzim 
v roce 2016, a tak zůstane patrně jediný a 
poslední pokus v závěru roku 2017. Podle 
dnes známých skutečností bude v té době 
vypsána patrně poslední výzva na dotační 
zdroje od SFŽP. Nikdo Pilníkovu negaran-
tuje, že podporu opakovaně dostane. Přes-
to bude snaha, aby příprava byla kvalitní a 
rok 2017 neznamenal znovu zničení všeho 
předešlého. 
ǫ Pokud jde o technické řešení, každá 
obec chce, aby kanalizace byla gravitační 
a neměla žádná čerpací zařízení. Lze zod-
povědně prohlásit, že toto řešení je pro 
Pilníkov nerealizovatelné z důvodu mini-
málního přirozeného spádu terénu a vy-
soké hladiny podzemních vod. Minimální 
spády a potřebné krytí v komunikacích by 
dostaly gravitační kanalizaci v některých 
úsecích do hloubek kolem 8,5 m. Takové 
úseky nelze provést otevřeným výkopem. 
Řeší se hornickým způsobem - ražbou. To 
vše pod úrovní hladiny podzemní vody.  
Při minimálním množství odpadní vody 
cca 1 m3 za 10 dní na občana jde o technicky 
i ekonomicky nevhodnou variantu. 
ǫ Podrobnější informace k řešení by 
měly být připraveny k plánovanému ve-
řejnému jednání s občany, jak rozhodlo 
zastupitelstvo. 

Bc.Karel Klíma, referent investic MěÚ Pilníkov

* *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  * 

Ilustrační foto – vodopád Kamenice (foto: M. Blažek)

PILNÍKOV NECHCE ZUSTAT 
bez kanalizace
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ǫ V pátek 15. dubna a v sobotu 16. dubna 
uspořádalo město Pilníkov ve spoluprá-
ci se ZŠ a MŠ Pilníkov již druhý ročník 
ekologického dne „Ukliďme Česko a při-
tom Pilníkov”. Žáci ZŠ a MŠ pod vedením 
pedagogického sboru uklidili odpadky 
podél silnice směrem na Vítěznou, Vlčice 
a vnitřní ulice města.

ǫ Co se jim opět podařilo objevit podél 
cest, můžete zhlédnout v přiložené fotogra-
fi cké galerii. Děkujeme touto formou všem 
dětem a celému pedagogickému týmu pod 
vedením ředitelky Mgr. Skořepové za zá-
jem a poctivě odvedenou práci. Díky patří 
i členům SDH Pilníkov, kteří se posta-
rali o úklid podél silnice I. třídy číslo 16, 
klubu důchodců za úklid parku, panu 
Ing. Skutilovi za dopravu a společnosti 
Lesy – voda, s. r. o., za následný odvoz 
vysbíraného odpadu. MK

Uklízeli jsme 
město a okolí

ǫ Pokud již nějakou dobu na rad-
nici potkáváte vám neznámou tvář, 
vězte, že patří novému pracovníkovi 
městského úřadu na postu referenta 
majetku a investic. Město Pilníkov 
vyhlásilo 28. 12. 2015 výběrové říze-
ní na tuto funkci a z celkem sedmi 
přihlášených zájemců zastupitelé 
vybrali pana Bc. Karla Klímu. Jeho 
pracovní náplní je příprava a reali-
zace jednotlivých investic menšího 
rozsahu nebo částí velkých investic, 
příprava výběrových řízení investič-
ních akcí po věcné stránce, orientace 
v územním plánování a komunikace 
se státní správou v oblasti přípravy 
a realizace investic, provádění tech-
nického dozoru stavebníka, příprava 
akcí v návaznosti na dotační tituly 
a řízení správy majetku města. Jeho 
vzdělání je ve stavebním oboru 
a místní správě a dlouhá léta zastával  
pozici starosty města Hostinného 
a několik let i místo referenta odboru 
investic a majetku tamtéž.

MK 

Nový muž
na radnici

PŮLENÍ PRÁZDNIN
29. 7 od 16:00 hod. 

Myslivecký spolek Pilníkov

= = = =  M YSLI V EC K Ý SRUB  = = = =

MĚSTSKÉ SLAVNOSTI
Sobota 17. 9. od 13:00 hod.

Městské slavnosti Pilníkov - Den míče

= = = =  FOTBA LOV É HŘI ŠTĚ  = = = =

Rozdělení úseků jednotlivým třídám (foto: M. Klapka)

Průběh úklidu na Letné (foto: M. Klapka)

Tento odpad vysbírali žáci naší školy podél silnice  na Vítěznou (foto: M. Klapka)

Bc. Karel Klíma (foto: M. Klapka)
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Představujeme další výbor, který pracuje na naší radnici. 

Výbor pro zdraví
a ochranu obyvatel
ǫ Vážení čtenáři, 
chtěl bych vám v následujících řádcích před-
stavit výbor pro zdraví a ochranu obyvatel. 
Jmenuji se Libor Luňák, pracuji ve zdravot-
nictví a také se starám o činnost jednotky 
požární ochrany v Pilníkově. Na jaře tohoto 
roku jsem se stal zastupitelem města Pilníkov 
a mám na starost výbor pro zdraví a ochra-
nu obyvatel. Co je hlavní náplní tohoto 
výboru? Dohlížet na akceschopnost jed-
notky požární ochrany města Pilníkov, 
aby mohla adekvátně plnit povinnosti jí 
dané dle zákona č.133/1985 Sb., zákona 
o požární ochraně ve znění pozdějších 
předpisů; průběžně informovat zastupitel-
stvo a starostu o aktuální situaci požární 
ochrany a také doporučovat opatření; ze 
členů jednotky požární ochrany vybrat 
požární preventiva; aktivně školit jak hasi-
če v naší jednotce, tak i občany Pilníkova 
v oblasti požární ochrany a také v posky-
tování první pomoci člověku v ohrožení 
zdraví; uskutečnit, aby se protipovodňo-
vá komise scházela minimálně 1x za rok 
 a navrhovala opatření, abychom byli lépe 

připraveni na případné bleskové povodně.
ǫ Protože se blíží letní prázdniny, 
je potřeba připomenout pár dobrých 
rad jak pro děti, tak i pro dospělé:

------------------------------------------------------
ǫ Při jízdě na kole vždy používejte 
přilbu, protože poranění hlavy jsou 
velmi nebezpečná.

------------------------------------------------------
ǫ Pozor na skoky do neznámé vody, 
vždy se nejdříve přesvědčte, 
zda pod hladinou, kam chcete skákat, 
není žádná nebezpečná překážka.

------------------------------------------------------
ǫ Při chůzi po silnicích ve tmě 
a za snížené viditelnosti používejte 
refl exní doplňky.

---------------------------------------------------- 
ǫ Při pomoci druhým vždy zvažte své 
vlastní síly a především volejte včas 
pomoc na tísňových telefonních číslech.

----------------------------------------------------• 
V případě dotazů mne můžete volat 
na číslo 606 405 602. Libor Luňák

Důležitá 
telefonní čísla:

155
Zdravotnická záchranná služba

150
Hasičský záchranný sbor

158
Policie České republiky

= = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = =ZPR ÁV Y Z V ÝBORŮ

Zprávy z bezpečnostního
V červnu proběhla instalace 

dopravních značek „Zákaz vjezdu všech 

motorových vozidel”.

 -----------------------------------------------------
ǫ V ulicích Nádražní, Za Tratí, Letná a 
v ulici Polní nechalo město umístit do-
pravní značku „Zákaz vjezdu všech moto-
rových vozidel”. Cílem je snížení hustoty 
provozu a zamezení zkracování trasy na 
Vlčice a Staré Buky. 
 -----------------------------------------------------
ǫ Jen pro upřesnění je zde citace 
zákona na toto omezení:
 -----------------------------------------------------
ǫ B11 je označení pro dopravní značku 
„Zákaz vjezdu všech motorových vozidel”. 
Je-li tato značka doplněna dodatkovou 
tabulkou „Mimo dopravní obsluhy”, zna-
mená to, že zmíněným zákazem není 
omezen vjezd těchto vozidel:

– vozidla zajišťující zásobování nebo 

vozidla lékařská, opravárenská, údržbářská, 
komunální a podobné služby pro oblast za 
značkou;

– vozidla s označením č.01 (vozidlo přepra-
vující osobu těžce zdravotně postiženou), 
vozidla taxislužby a vozidla, jejichž řidiči, 
popřípadě provozovatelé mají v místech za 
značkou bydliště, sídlo nebo garáž.

VÝBOR PRO ZDRAVÍ

A OCHRANU OBYVATEL

---------------------------------------------
ǫ Předseda výboru:
  Libor Luňák

---------------------------------------------

NÁPLŇ ČINNOSTI

---------------------------------------------
ǫ dohled nad akceschopností
jednotky požární ochrany 
města Pilníkov
---------------------------------------------
ǫ průběžné informování 
zastupitelstva a starosty o aktuální 
situaci požární ochrany
---------------------------------------------
ǫ školení jak členů jednotky 
požární ochrany, tak i občanů 
v oblasti požární ochrany
---------------------------------------------
ǫ školení v poskytování první 
pomoci člověku v ohrožení zdraví
---------------------------------------------
ǫ organizace a zabezpečení 
pravidelných porad 
protipovodňové komise 

---------------------------------------------
ǫ aktualizace opatření a plánů
při ochraně obyvatel a majetku 
při bleskových povodních
---------------------------------------------

Nové značky (foto: J. Blazek)
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ǫ V přestávce, která od sebe dělila dvě hu-
dební desetiletí kapely, zatančila na hudbu 
Tlupy místní rodačka břišní tanečnice 
Janika El Sidou. Po jejím zdařilém vystou-
pení předvedli svůj tanec na hudbu Tlupy 

Tlap s choreografi í Simony Hurdálkové 
ještě přátelé skupiny Pilníkované Roma-
na Hurdálková, Pavel Hurdálek, Lenka 
Drápalová, Robert Drápal a Chotěvičanky 
Denisa Davidíková a Dana Frišová. Všem 
spoluúčinkujícím ještě jednou děkujeme. 
ǫ Za bujarého potlesku po tancích opět 
nastoupila Tlupa Tlap k druhé části pro-
gramu a se svými novějšími písněmi roz-
tančila své publikum. U příležitosti dva-
cetiletého výročí nechala skupina vyrobit 
i vlastní upomínkové předměty (nástěnné 
kalendáře na rok 2017, hrnky, trička…), 

které jsou nyní k dostání například v ob-
chůdku Květinka v Pilníkově (u náměstí) 
nebo v Hospůdce na hřišti.
ǫ Poděkování patří i zastupitelům města 
Pilníkov, kteří posunuli náladu v kapele 

ještě o příčku výš, a to nejen květinami 
a dárkovým balíčkem, ale i příslibem 
fi nanční spoluúčasti na pořádání výroční-
ho galakoncertu. O bezvadné občerstvení 
se postarali provozovatelé areálu na hřišti – 
rodina Drahotských.
ǫ Celá akce se velmi zdařila a fotodo-
kumentaci z koncertu můžete zhlédnout 
např. na stránkách Pilníkova či na face-
bookovém profi lu skupiny. V budoucnu 
chce kapela vydat i DVD celého koncertu 
(pro zájemce i v kvalitě blu-ray).

Za Tlupu Tlap M. Pachl

11. června 2016 oslavilo místní hudební uskupení 20 let činnosti. Na koncertě tak předvedli 

muzikanti a muzikantky jakýsi průřez vlastní tvorbou od roku 1996 až do současnosti. 

Příjemným zpestřením byli i hudební hosté, jako bývalý člen Petr Brousil (kytara, 

mandolína) nebo dívčí smyčcové kvarteto ve složení: Lenka Jiranová, Petra Kutilová, 

Táňa Hodrová a Drahomíra Tvrdíková.

= = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = Z E Ž I VOTA SP OLK Ů

ǫ Nakupování v provozovně za značkou 
není důvodem k porušení zákazové značky 
s uvedenými dodatkovými tabulkami.
ǫ Tato značka ovšem zakazuje i logicky 
zdůvodněné potřeby obyvatel Pilníkova. 
Proto se v současné době věnujeme mož-
nostem vydávání povolení našim obča-
nům, kteří mají oprávněné důvody moto-
rizovaně navštěvovat značkami vymezená 
území. Zákaz vjezdu neplatí také pro vy-
užití sběrného dvora a vlakového nádraží.
 -----------------------------------------------------
ǫ Dále připravujeme montáž dopravního 
zrcadla v křižovatce Okružní a Ke Hřišti. 
Máme již schválení  od dopravního in-
spektorátu a nyní čekáme na schválení od 
odboru dopravy v Trutnově. Poté budeme 
zrcadlo instalovat. Dalším bodem, kterým 
se zabýváme, jsou jednání o možnosti sní-
žení rychlosti v ulici Starobucká.
 Pavel Dostál

= = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = =

výboru

TLUPA TLAP
slavila hudbou a tancem

ǫ Během měsíců ledna až dubna uspo-
řádali provozovatelé Hospůdky na hřišti 
manželé Drahotských sérii  přednášek s 
cestovatelem Pavlem Šnáblem.  Zajímavé 
vyprávění, doložené mnoha fotografi emi 

z cest, zavedlo posluchače do několika 
kontinentů. Postupně v přednáškách na-
vštívili Peru a Bolívii, Kamčatku, Chile a 
Patagonii, Mexiko, Tibet a Skotsko. Tato 
akce si našla pravidelné posluchače, kteří 
se scházeli vždy v pátek od 19.00 hodin 
a po ukončení vyprávění vždy odměnili 
Pavla spontánním potleskem. Vstupné 
bylo dobrovolné a pivo chlazené. Věřme, 
že to nebylo naše poslední setkání a pořa-
datelům a Pavlovi děkujeme. MK                     

VIRTUÁLNÍ
CESTOVÁNÍ SVĚTEM

Z A JÍM AVOS TI /  INFORM AC E

Píseň s Petrem Brousilem (foto: D. Dufková)

Po setmění s kouřem (foto: D. Dufková)

U označení Obratník Kozoroha v namibijské poušti 

(foto: archiv Pavla Šnábla)
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PILNÍKOVSKÝ
pelikán 2016

Vyhlašujeme druhý ročník 

„Pilníkovského pelikána”.

-----------------------------------------------
A nyní zopakuji několik jednodu-
chých pravidel pro nominaci:

-----------------------------------------------
1) nominovat lze kohokoli, kdo se 
nějak zasloužil o Pilníkov,
propaguje ho, pomáhá jej rozvíjet, 
má úspěchy ve sportu či v kultuře, 
zkrátka dělá o něco víc, než musí,

-----------------------------------------------
2) nominován může být kdokoli 
bez omezení věku,

-----------------------------------------------
3) nominovat na tuto cenu může 
každý občan Pilníkova starší 18 let,

-----------------------------------------------
4) v nominaci musí být uvedeno jmé-
no a adresa bydliště nominovaného, 
případně nějaký kontakt 
na něho (e-mail, telefon),

-----------------------------------------------
5) v nominaci také musí být kontakt 
na nominujícího, aby bylo v případě 
nejasností možné požádat 
o doplnění informací,

-----------------------------------------------
6) v nominaci musí být uveden dů-
vod nominace,

-----------------------------------------------
7) konečný výběr z nominací provádí 
komise složená ze zastupitelů města 
Pilníkov hlasováním,

-----------------------------------------------
8) nominace zasílejte buď na e-mail: 
podatelna@pilnikov.cz 
(do předmětu uveďte: Pilníkovský 
pelikán 2016), nebo doručte 
na podatelnu MěÚ Pilníkov,

-----------------------------------------------
9) nominace zasílejte nejpozději
do 30. července 2016,

-----------------------------------------------
10) vyhlášení proběhne 17. září 2016
na městských slavnostech.
 

Věřím, že i letos se do nominace 
aktivně zapojíte a zašlete nám své 

návrhy i se zdůvodněním.

Hana Blažková

Statečný kostel
 pravdivé zrcadlo každé doby

V posledním loňském Pilníkovském zpravodaji, tedy v čísle 3 / 2015, jsem psal o kostelní 

věži, neboť loni tomu bylo právě 410 let od jejího dokončení. V tomto čísle si povíme něco 

o hlavní kostelní lodi, protože letos 28. ledna již uběhlo plných deset let od doby, co se po 

dlouhotrvajících mrazech, kdy teploty byly téměř neustále nižší než -20°C, zřítilo druhé 

klenbové pole. Zřícená klenba poškodila i některé vnitřní vybavení kostela a zcela byl 

zničen například hlavní lustr.

ǫ Kostel je zasvěcen Nejsvětější Trojici, 
což jistě všichni víte, a byl vybudován na 
místě původního dřevěného kostela jako 
jednolodní. K jeho jižní straně je přistavě-
na čtvercová sakristie, nad kterou je umís-
těna oratoř. Presbytář i loď jsou sklenuty 
tzv. českou plackou a jednotlivá klenbová 
pole jsou navzájem oddělena pásy. Kůr 
je zděný, tříramenný, podpíraný sloupy. 
Vlastní kůr je na západní straně kostela 
dvoupatrový, přičemž na jeho horním pa-
tře jsou umístěny varhany, dnes tedy spíše 
jejich žalostné torzo.
ǫ Nejstarší písemné zmínky o kostele jsou 
z dob vlády významného českého krále 
a římského císaře Karla IV., od jehož na-
rození uplynulo 14. května plných 700 let. 
Zápis je konkrétně z roku 1357, kdy pražský 
biskup potvrdil duchovního v Pilníkově, 
a to již tedy kostel musel stát, jinak by ne-
mohl být jmenován jeho duchovní správce.
ǫ Nejstarší vyobrazení kostela je na ob-
rázku, který představuje Pilníkov údajně 
v roce 1598. Věž kostela je nakreslena se 
střechou v podobě vysoké gotické špi-
ce. Otázkou je, jak dalece tento obrázek 
odpovídal skutečnosti, protože kamen-
nou věž nechala postavit paní Beatrix 

Eleonora Lobkowicz - Zilvarová až v letech 
1604 – 1605. Ale o věži jsem již psal.
ǫ Původní dřevěný kostel postupem času 
chátral a v roce 1682 byl asi již zchátra-
lý hodně, protože tehdejší představitelé 
města Pilníkov podali žádost knížeti Janu 
Adolfu Schwarzenbergovi o příspěvek na 
jeho opravu. Příspěvek však nedostali, 
a tak kostel chátral dále.
ǫ Až roku 1725 stavitel Antonín Erhard 
Martinelli zhotovil výkresy nové stavby 
kostela, podle které měla být kostelní loď 
přistavěna v tradiční ose východ – západ 
k původní kamenné věži. Tento návrh kos-
telní stavby je v podstatě shodný s dneš-
ním kostelem pouze s tím rozdílem, že 
nad hlavním portálem kostela na západní 
straně A. E. Martinelli zakreslil renesanč-
ní štít, který ale nebyl nikdy postaven.
ǫ Ještě existují další plány kostela, z roku 
1768, jejichž autorem je zednický mistr 
J. Jeschke. Podle těchto plánů měl být kos-
tel ke stávající věži přistavěn směrem se-
verním, takže věž by stála v podélné ose 
kostela. Tato netradiční orientace celého 
kostela se však neprosadila a kostel byl 
nakonec stavěn podle upravených původ-

Pokračování na straně 10 >

Kostel 1598, gotická věž kostela 
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Vítáme 

NOV Ě N A ROZENÉ

Blahopřejeme 

K ŽI VOTNÍMU JUBILEU

Opustili nás

Josef Prokopec
* 2. 9. 1936  †15. 4. 2016

Anna Veselá
* 28. 6. 1935  † 6. 5. 2016

= = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = =SP OLEČ EN SK Á K RONIK A

Blahopřejeme 

DI A M A NTOVÁ S VATBA

 

Manželé Jiráskovi
sobota 21. května 2016

Dne 21. 05. 2016 

se v Penzionu U Skutilů konala 

oslava 60 let společného života 

manželů Jiráskových.

Svatební obřad se uskutečnil 

v retro stylu padesátých let 

minulého století. 

Celý obřad byl pro „novomanžele” 

překvapením, které si pro ně 

připravili jejich dcera a synové 

s životními partnery.

Ing. Jiří Geisler

Tobiáš Kuřík
6. 4. 2016 

Viktorie Lásková
7. 5. 2016 

Tereza Klikošová 
29. 4. 2016 

Adam Šmíd
1. 4. 2016 

Štěpán Starý
16. 6. 2016 

Miroslava Košťálová
70 let – 1. 4. 1946 

Hana Skořepová
85 let – 6. 4. 1931 

Augustin Urbaník
75 let – 19. 4. 1941 

Gilmar Tham
75 let – 22. 4. 1941 

Libuše Vlachová
85 let – 5. 5. 1931 

Blahopřejeme 

K ŽI VOTNÍMU JUBILEU

Jiří Hegr 
70 let – 2. 6. 1946 

Růžena Skutilová 
93 let – 5. 6. 1923   

Ludmila Hitková 
90 let – 9. 6. 1926   

Jana Panchártková 
70 let – 9. 6. 1946   

Antonín Bejr 
70 let – 26. 6. 1946 

ǫ Vážení čtenáři, pokud vy nebo někdo z vašich blízkých 
oslavuje nějaké významné životní jubileum (kulaté nebo 
polokulaté narozeniny – 65, 70, 75, … – nebo třeba zlatou svatbu), 
pošlete nám, prosím, fotografi i a pár informací a my gratulaci 
zveřejníme v nejbližším čísle Pilníkovského zpravodaje.
ǫ Ráda bych připomněla všem rodinným příslušníkům i jejich 
známým, že mají možnost nechat jubilantům zdarma zahrát 
i veřejně pogratulovat v městském rozhlase. Hana Blažková

* *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  * 

Jménem Domova pro seniory 
Pilníkov bych chtěla poděkovat 
firmě TALPA, spol. s r. o., za 
sponzorský dar, který věnovala 
na nákup nových klecí pro zví-
řecí kamarády našich klientů 
(osmáky a zakrslého králíka) 
a jejich vybavení.
Nemalé poděkování patří také 
městu Pilníkov za poskytnutí 
sponzorského daru, který bude 
využit zejména na větší spole-
čenské akce s našimi klienty.
Děkujeme, že nezapomínáte 
na naše seniory, velmi si toho 
vážíme.

Bc. Ivana Medelská, 

vedoucí sociálního úseku 

a zástupce ředitele

= = = = = = = = = = = = = = = = = = =HE Z K Ý PŘÍK L A D

* * *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  * 

=  9  =

VYDÁNÍ 2. / ROČNÍK 14 VYDÁNO V PILNÍKOVĚ 1. ČERVENCE 2016



= = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = =

ních Martinelliho plánů. Úpravy plánů ale 
Martinelli neprováděl, neboť byl v té době 
již řadu let mrtev.
ǫ 7. 7. 1731 byla povolena stavba zděné kap-
le (vlastní kostel stále chátral), která byla 

ještě téhož roku dokončena. Kaple byla 
pravděpodobně přistavěna ke kostelní věži 
směrem západním, jak je vidět na detailu 
z dobového obrázku od Jana Scholzeho, 
kde si můžete všimnout, že i přístavby 
kolem kostelní věže byly jiné než nyní.
ǫ Stavba nového kostela začala až roku 
1769, kdy již původní dřevěný kostel hrozil 
zřícením a musel být stržen. Hrubá stavba 
byla dokončena v říjnu 1770. Pro stavbu 
kněžiště, hlavního oltáře a kazatelny byl 
vybrán jaroměřský sochař Martin Krupka. 
Interiér kostela byl dokončen o dva roky 

Statečný kostel
 pravdivé zrcadlo každé doby

později, to je v roce 1772, a téhož roku byl 
na sv. Václava vysvěcen (28.září 1772).
ǫ Výstavbu kostela připomíná německý 
nápis uvnitř kostela: „Im Jahre des Herrn 
1769 hat dieses schőne Gottehaus, zu Gottes 
Lob und Preis, vom Stein erbaut der Fűrst 
Josef Schwarzenberg”, který se nachází 
u pravého schodiště na kůr. Nápis je poně-
kud zavádějící, protože kníže stavbu kos-
tela povolil, ale fi nančně se na ní podílel 
necelou polovinou nákladů – přibližně 
4 000 zl. – a kostelní jmění tvořilo 5 000 zl.
ǫ 16. srpna 1820 Pilníkov vyhořel. Při 
tomto požáru byl kostel silně poškozen. 
Rozsah škod není znám, ale škody asi byly 
poměrně značné, protože bohoslužby se 
konaly ve hřbitovní kapli nového hřbitova 
(to je v kapli na současném hřbitově).
ǫ Roku 1848 byly provedeny terénní úpra-
vy návrší kolem kostela a na sever a jih od 
kostela byla postavena terasa z kamen-
ných kvádrů spojených maltou. Terasa na 
východní straně byla postavena z kvádrů 
položených na sebe na sucho a je mezi 
ně vložen hrubě tesaný jednoduchý kříž, 
pravděpodobně smírčí. V jižní opěrné zdi 
terasy jsou umístěny dva náhrobníky, kte-
ré pochází z období raného baroka, asi ko-
lem roku 1720, nejspíše ze starého hřbitova, 
který se kolem kostela kdysi rozprostíral 
a byl zrušen na základě dekretu Josefa II. 
z roku 1784.
ǫ V roce 1904 proběhla kompletní renova-
ce interiéru kostela, včetně jeho vymalová-
ní a provedení nových fresek. Fresky, kte-
ré maloval Theodor Scheuchl, pokrývají 
všechny stěny kostela. Za pozornost stojí 
obzvláště zobrazení madony na zářícím 
věnci nad pohledem na Pilníkov.

> Pokračování ze strany 8

ǫ V roce 1907 byla v kostele položena nová 
dlažba, opraveny varhany a také vyspra-
vena střecha.
ǫ Současné vybavení kostela je novoba-
rokní, ale přesné datování jednotlivých 
částí není známé.
ǫ Kostel patří římskokatolické církvi a je 
zapsaný na seznamu kulturních památek 
pod číslem 26810/6-3630, a to již od 3. 5. 1958, 
hlavní oltář je samostatně evidovanou kul-
turní památkou s evidenčním číslem 1402. 
Od 1. 9. 2003 je v obci zřízena chráněná 
památková zóna. Patří do ní i kostel.
ǫ Vzhledem ke svému stavu je kostel, 
kromě  opravené kaple, dlouhodobě 
nepřístupný. JB

Vážení čtenáři,

rád bych Vás seznámil se zajímavými 

informacemi o naší pilníkovské kronice. 

V červnu minulého roku jsem byl jmenován 

městským kronikářem a převzal jsem 

po panu Hakenovi správu naší kroniky. 

Rád bych mu tímto poděkoval za jeho 

práci, čas a úsilí, které psaní 

naší kroniky věnoval.

ǫ Málokdo dnes ovšem ví, že je možné si 
kroniku a její přílohy prohlédnout, vznášet 
připomínky a náměty k jejímu obsahu. 
Kroniku si můžete prohlédnout i vy. 
ǫ Stačí mi zavolat a domluvit si termín. 
Místem pro nahlížení do kroniky byla 
s laskavým svolením naší knihovnice paní 
Podlipné zvolena pilníkovská knihovna na 
radnici, a to v úředních hodinách knihov-
ny v pondělí mezi 16:00 a 17:00 hodinou. 
Podle zákona je možné do kroniky nahlížet 
jen za přítomnosti kronikáře. Z tohoto dů-
vodu nemůže být kronika uložena trvale 

v knihovně, ale na nezbytnou dobu bude 
do knihovny donesena k nahlédnutí. Proto 
mě prosím v případě zájmu předem kon-
taktujte (jblazek@pilnikov.info).
ǫ V současné době je zde k nahlédnutí 
IV. díl kroniky z let 2004 až 2012. V letech 
2013 a 2014 nebyla kronika vedena. Zápisy 
do kroniky za rok 2015 budou schvalovány 
městským zastupitelstvem v první polo-
vině roku 2016, proto kronika za rok 2015 
bude zpřístupněna později. Děkuji vám 
předem za vaše názory a podněty.
ǫ  Jaroslav Blažek, kronikář města

= = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = =Z A JÍM AVOS TI /  INFORM AC E

HI S TORIE

MĚSTSKÁ KRONIKA
bude k nahlédnutí v knihovně

PILNÍKOVSKÁ
kronika 

JE ŽIVOU KNIHOU
-----------------------------------------------
ǫ Do kronik se od pradávna zapisují 
nejen ty velké, ale i ty malé příběhy, 
které jsou svědectvím, že jsme tu byli, 
žili, jak a co jsme konali. Je v nich 
historie, kterou píšeme my všichni.

-----------------------------------------------
ǫ Pokud pořádáte nějakou akci či 
slavíte výročí nebo jste něčeho dob-
rého dosáhli a domníváte se, že by to 
mohlo být zapsáno do městské kro-
niky, pozvěte k sobě pana Blažka, na-
šeho kronikáře, který napíše a nafotí 
reportáž nejen do kroniky, ale třeba 
i na pilníkovské stránky či facebook.

-----------------------------------------------

Telefon: 605 100 464
jblazek@pilnikov.info

Kresba od Jana Scholzeho 
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Pilníkováčci spali ve srubu

ǫ Děti se sešly v 17 hodin a hned se pou-
štěly do zdobení vlajky kroužku. „Zatím 
sbíráme obrysy rukou a podpisy všech 
účastníků kroužku, ale na vlajku by měl 

postupně přibýt i znak Pilníkova,” pro-
zrazovali nám kreslíři. Starší děti se moh-
ly předvést ve svém umění jak oškrabat 
bramboru a po nezbytných přípravách na 
večeři se mohlo vyrazit do lesa. Domečky 
pro skřítky, které ten podvečer vznikly, 
určitě nezůstanou dlouho bez nájemníků.
ǫ Po návratu na srub se už okolím roz-

13 dětí, které navštěvují kroužek Pilníkováček, se 3.6. spolu s vedoucími maminkami 

účastnilo akce spojené s přespáním na mysliveckém srubu u hřiště. Ten jim byl pro tuto 

akci zapůjčen pilníkovským Mysliveckým sdružením Pilníkov, kterému patří díky 

za hezky prožité chvíle blízko přírody.

voněl bublající guláš, který pro děti ve 
svém kotlíku uvařili Pavel a Filip Dostá-
lovi. Po večeři, při které si leckdo přidával, 
se u táboráku rozezněla kytara v rukou 

Martina Pachla a děti si za zpěvu lidových 
písní a rachtání na nejrůznější nástroje lo-
sovaly lístečky do malé tomboly. Úplným 
závěrem večera byla stezka odvahy, podpis 
na listinu hrdinů, odměna v podobě muffi  -
nů a odchod do spacáků. Přicházející léto 
s plnou náručí zážitků tak děti odstarto-
valy se vší parádou. JP

ǫ O tom, že je v Pilníkově pstruhová farma, 
nejspíše víte. Je to takové klidné a slunné 
místečko nedaleko silnice Pilníkov – Vítěz-
ná. Na farmě je několik sádek a jeden 
rybníček. Samozřejmě nechybí ani místo 
k příjemnému posezení.

ǫ Farma je zaměřena na chov pstruha 
duhového a v sádkách se nyní nachází do-
statek ryb, abyste si je mohli kdykoli koupit 
a zpestřit si jimi svůj jídelníček. Prodejní 
pstruzi mají hmotnost nad 40 dkg, takže je 
na talíři rozhodně nepřehlédnete.
ǫ Začátky farmy byly ale složité, protože 
byla vybudována na zelené louce, kterou si 
pan Mrštík musel nejprve upravit, hlavně 
srovnat svažitý terén do roviny. Potom 
koupil první pstruhy, kteří do prodejní ve-
likosti dorostly v roce 2005, což je zároveň 
první rok, kdy jste si je zde mohli koupit.
ǫ Vzhledem k tomu, že se jedná o soukro-
mou farmu, nepotřebujete ani povolenku. 
A že nemáte rybářský prut nebo neumíte 
připravit návnadu? Nevadí, prut vám zde 
půjčí a se vším vám ochotně pomohou. 
Pokud se ale nechcete zdržovat chytáním, 
můžete si pstruhy jen koupit nebo si je 
zde můžete nechat připravit. Specialitou 
místní kuchyně je pstruh uzený na aro-
matickém olšovém dřevu. Než se jídlo při-
praví, můžete se buď projít po okolí, nebo 
pozorovat pstruhy v sádkách či v rybníku. 
A také se nezapomeňte vyfotit s místním 
vodníkem!
ǫ Uzené pstruhy mohu osobně doporučit, 
jsou velmi dobří! JB

Ulov si sám
aneb den na pstruhové farmě

Z A JÍM AVOS TI /  INFORM AC E

Snídaně na srubu (foto: P. Dostálová)

Hurá na večeři (foto: M. Pachl)

Pstruhová farma (foto: J. Blažek) 
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Koho o dovolené láká více aktivní pohyb 

než lenošení, může začít sbírat tisícovky. 

Není to příliš drahý sport a můžete při něm 

dost zbohatnout, a to především o zážitky. 

Bude to chtít hlavně dobré boty a výdrž.

ǫ Během léta se jich dá nasbírat dost, ale 
kdo by je chtěl všechny během krátkého 
času, hodně se najezdí, protože jsou roz-
troušené po celé republice a je jich mnoho 
set. Výborné na sběru tisícovek je to , že je 
nepřehlédnete, protože jsou to prostě hory, 
vrcholy o výšce větší než tisíc metrů. Takže 
i těm zdatným, kteří si jejich zdolávání ob-
líbí, zabere sběr tisícovek řadu let. Kdo by 
se chtěl o dlouhodobém turistickém pro-
jektu Tisícovky Čech, Moravy a Slezska, 
inspirovaném ve Skotsku, dozvědět více, 
může se podívat na www.tisicovky.cz . Na 
těchto stránkách najdete v galerii tisícovek 
tu pravou pro vás. Více jak padesát jich 
máme na výběr v blízkých Krkonoších, a 
pokud budete chtít začít v jiném pohoří, 
stačí se podívat do Galerie tisícovek. Koho 
takto prožitý volný čas opravdu nadchne, 
ten se může přidat do Klubu tisícovkářů. 
Proč být hned milionářem, když se můžete 
stát šťastným tisícovkářem.

CESTA DO KURNÍKU

ǫ Vzpomínáte na to, když jste jako dítě 
mohli zajít do kurníku a sebrat ten dárek 
od slepic? Teď myslím vajíčka. Volali jsme 
na dědu čísla, kdo kolik má, a ten si pečlivě 
zapisoval do kalendáře snůšky. Ten Kur-
ník, o kterém vám chci napsat, je na tom 
podobně, možná že vás inspiruje a budete 
si zapisovat „snůšky” do kalendáře a vy-
razíte třeba na kole pro ta „vajíčka”, která 
tam pořádají.
ǫ Kulturně relaxační nízkorozpočtový 
klub – Kurník najdete v obci Mečov neda-
leko Libňatova a kousek od Babiččina údo-

TISÍCOVKY K NEZAPLACENÍ
Tipy na výlety

lí. Když jsme tam s přáteli mířili my, cesta 
nás vedla mezi alejemi a poli na konec 
asfaltky, pak už tam byla jen tráva a výhled 
na Českoskalicko s mraky the Simpson 
(pro milovníky tohoto seriálu nemohu za-
ručit, že tam ty mraky budou zase). Šli jsme 
po zvuku a bylo to jen pár kroků do statku, 
kde stálo několik stanů jako ochrana pře 
deštěm. Zmoknout nemělo divadýlko, kte-
ré tam bylo nacvičováno. Právě probíhala 

kostýmová generálka muzikálové pohádky 
O dvanácti měsíčkách od pana Svěráka, 
a protože jsem byla s partou dětí, zna-
menalo to „vajíčko” navíc pro každého. 
Pár dětí spolu s partou dospělých a živou 
kozou na scéně nacvičily ve svém volnu 
pěkné představení. 
ǫ Hospůdka byla maličká pod velkými 
stromy u bytelných stolů s bytelnými la-
vicemi, obsluha příjemná (ač bylo všude 
plno kostýmů a starostí se zkoušením) 
a ceny víc než lidové. Byla to náhoda 
a štěstí, že jsme se ve všední letní den moh-
li podívat v tak pěkném prostředí na po-
hádku a dát si kávu. O to větší to byl zážitek, 
který ani po roce nevyprchal. 
ǫ Kdybyste tam třeba zabloudili v tento 
čas, vězte, že na stránkách www. kapsar.eu 
jsem našla toto: 2. 7. se hraje v Kurníku 
country a blues, 5. 7. tam mají loutkové 
divadlo Míček Flíček z Červeného Kostel-
ce a The Brownies, 27. 7. hraje v Kurníku 
od 18.00 hodin Šmikuranda – lidová mu-
zika pro potěšení. JP

V posledních několika letech jsme 

opakovaně navštívili různá místa 

v národním parku České Švýcarsko, 

který sousedí na hranicích s Německem 

se Saským Švýcarskem, jež je také z velké 

části národním parkem. Pro celou oblast 

se vžil název Českosaské Švýcarsko. 

Svůj název zdejší krajina dostala koncem 

18. století od švýcarských malířů, 

kterým připomínala krajinu Švýcarska.

ǫ Celá oblast je plná tajuplných, mnohdy 
i temných soutěsek, obklopených hluboký-
mi lesy a protkaných množstvím větších 
potoků i malých potůčků. Některé potůčky 
ale můžete vidět jen brzy na jaře, neboť 
přes léto vysychají. Vodu z celého území 
odvádí naše největší řeka Labe.
ǫ Po obou březích Labe najdete velké 
množství malých i větších skalních měst 
s řadou výrazných skalních útvarů. Nej-
známější z nich je určitě Pravčická brá-
na, která je se svým rozpětím 26,5 metru 
a výškou 16 metrů největší skalní branou 
na evropském kontinentu. Kromě ní zde 
narazíte i na Malou Pravčickou bránu 
(opravdu je malá – její výška je jen 2,3 me-
tru a šířka 3,3 metru) s nedaleko stojícím 
skalním hradem Šaunštejnem, Pravčický 
kužel, Mariinu skálu s nádhernou vyhlíd-
kou do širokého okolí, Rudolfův kámen, 
Vilemíninu stěnu nebo i Jeskyni víl, která 
je ale hezčí v zimě, protože se v ní utvá-
ří velké množství ledových rampouchů 
roztodivných tvarů. Také se můžete po-
dívat na „pohádkový” Dolský mlýn, jenž 
je známý hlavně z pohádky Pyšná prin-
cezna. Nakonec nesmím zapomenout ani 
na údolí říčky Kamenice, kde se již od 
roku 1890 můžete svézt na pramici Tichou 
a Divokou soutěskou.
ǫ A pokud by vám nestačily běžné tu-
ristické chodníčky, najdete zde i několik 
ferat se žebříky (ty jsou ale i na některých 
běžných stezkách) a lanovým vedením, 
na které však potřebujete feratový set 
s přílbou.
ǫ Ubytování je možné v mnoha penzio-
nech, které se v oblasti nachází, nebo ve 
Vysoké Lípě nedaleko Jetřichovic v auto-
kempu Mosquito. To je naše nejoblíbenější 
místo pro ubytování.

POZVÁNKA
do Českosaského 
Švýcarska

Z A JÍM AVOS TI

U Kurníku (foto: archiv)
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ǫ Můj nejzajímavější zážitek se váže k loň-
skému roku. Bylo asi měsíc poté, co nám, 
školou povinným, začala výuka. Když se 
probouzel měsíc říjen, přišla mi pozvánka 
na fotografi cký kurz v Českém Švýcarsku. 
Měl se konat od 9. do 11. října. Nijak dlouho 
jsem neváhal a hned zajásal: „Ano, chci se 
zúčastnit!”
ǫ Kurz byl úplně odlišný od toho minulé-
ho, který probíhal také v Českém Švýcar-
sku, trval ale celý týden a každý den jsme 
jezdili do jiné lokality. Také lektor byl jiný. 
Byl jím Václav Sojka, který je již od roku 
2005 nositelem certifikátu QEP Federa-
ce evropských profesionálních fotografů. 
Převážnou část kurzu jsme strávili na Prav-
čické bráně a v jejím bezprostředním okolí.
ǫ Workshop začal již v pátek v městeč-
ku Česká Lípa. Účelem tohoto prvního 
dne bylo seznámit se s kolegy fotografy, 
kteří mají stejné záliby a chtějí se přiučit 
něčemu novému a poznat nová místa pro 
fotografování tak jako já. Promítli jsme si 
nějaké fotografi e z míst, kam se následující 
dny půjdeme podívat. Václav Sojka nám 
povídal o místech, kam pojedeme, co tam 
asi uvidíme, na co si máme dávat pozor 
a co si vzít s sebou.
ǫ V sobotu jsme brzo ráno vyrazili na vy-
hlídku nedaleko České Lípy. Tam jsme se 
zaměřili na východ slunce, ovšem slunce 
nebylo takové, jaké jsme si představovali, 
protože na východě byla nízká oblačnost. 

Takže moc fotek podle našich představ 
nebylo. Po obědě jsme se přesunuli na 
Pomezní louku, odkud jsme se pěšky vy-
dali na Pravčickou bránu. Brána je od 

Pomezní louky vzdálena necelých 7 km 
a vede k ní značená stezka. Po zhruba dvou 
hodinách cesty s několika zastávkami na 
focení jsme dorazili do cíle - do restaurace 
Sokolí hnízdo - nacházející se téměř pod 
bránou. Nejprve jsme si připravili místo 
na spaní, karimatku a spacák, protože 
v Sokolím hnízdě se normálně přespat 
nesmí, tak na přespání není vybaveno. 

My jsme měli výjimku. Dali jsme si čaj 
a vyrazili prozkoumávat okolí. Foukal sil-
ný studený vítr, což bylo dost nepříjemné. 
Když jsme si vyhlédli místo na večerní 
focení, šli jsme se okolo osmnácté hodiny 
navečeřet a hlavně se ohřát. Když slunce 
zapadalo, každý šel na vybrané místo a 
fotografovali jsme západ slunce. Později 
jsme si ještě našli místo na noční snímky 
Pravčické brány. Do spacáku jsme se ode-
brali až kolem půlnoci.
ǫ Poslední den pro nás začal ještě před 
pátou hodinou ranní, když jsme ještě za 
tmy vyrazili fotit východ slunce. Fotili 
jsme přímo pod bránou a z okolních vyhlí-
dek. Byly odtud krásné výhledy do údolí, 
které bylo zaplaveno mlhou. Když již slun-
ce bylo vysoko na obloze, vrátili jsme se do 
Sokolího hnízda zabalit spacáky a najíst se. 
Po pozdní snídani (nebo brzkém obědě?) 
jsme pomalu vyrazili zpět na Pomezní 
louku a přes pár vyhlídek jsme se vrátili 
zpět do České Lípy. V České Lípě jsme si 
prohlédli vytvořené fotografi e a proběhla 
i slosovací soutěž. Losování proto, že jsme 
ty tři dny stále fotili a určit nejlepší foto-
grafi e by bylo velmi těžké. Já jsem navíc 
dostal od Václava Sojky jeho téměř met-
rový kalendář na rok 2016, protože jsem 
zanedlouho slavil své patnácté narozeniny.
ǫ Tento fotokurz byl určitě zajímavý, plný 
zážitků a nových poznání. Uvidíme, kam 
vyrazím letos. Martin Blažek

Z A JÍM AVOS TI

Pohled na Pravčickou bránou (foto: M. Blažek)

V noci pod Pravčickou bránou (foto: M. Blažek)
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30.dubna, jak tomu tradice velí, navlékly na sebe mladé i zkušené čarodějnice své nejlepší 

hábity a vyrazily činiti to, co jim povinnost káže. Móda ani pozdní doba nikterak některým 

nepřekazily plány a vzaly sobě kroj, který se na výroční rejdění nejlépe hodí. 

ǫ Ač zevnějšku některých bab lépe by 
tma jeskyně slušela a poděsily  leckterého 
dobrého souseda, bylo jim za shromaždi-
ště vybráno místo prostorné a vzhledné, 
kterému se náměstí říká. Naštěstí dobře 
všichni Pilníkovští věděli, že čáry a ohně 

budou sloužiti všem ku radosti, zdraví a 
pohodě. V dobrém rozmaru spolu laško-
vali i kat a jedna vědma, kteří bez hábitů 
Soblovi sobě říkají, a ti také po zahájení 
odvlekli průvod masek čarodějnic, kou-
zelníků, počestných dospělých i drobotiny 
až na místo v Pilníkově v pravdě téměř 
posvátné, jež se fotbalové hřiště zove. Tu 
všichni shledali výsostnou hranici pro 
očistný oheň připravenou, radovánky a 
kejkle pro potěr čarodějnický nachystané.  
Družky babizny a vědmy Hana Blažková, 
Michaela Maxey, Pavla Pechanová, Hana 
Moravcová, Markéta  Gábrišová, Eva Šár-
koziová spolu s muži ohnivými, kterým 

se po novém způsobu hasiči říká, vskutku 
práci svou odvedly slavně a přes 50 učňů 
a žákyň čarodějnického řemesla prozkou-
šely a ti úkoly plniti museli. Odměnou jim 
za to byla cukrlata a uzenka k opékání. 
Vrcholem všeho konání byla vatra, kterou 
postavily ruce mužů oheň krotící, aby plál 
v každý čas té noci pouze tak, by zůstal 
služebníkem. Devátá hodina večerní se 
stala dobou, kdy oslava příchodu časů 
hojných a dobrých slavena byla ohni ne-
beskými. Jiskření a výbuchy ohňostro-
je všichni zvučným potleskem odměni-
li a nočním chladem se počala trousiti 
k domovům drobná světélka papírových 

luceren, právě těch, co darem na rynku 
obdržeti možno bylo ještě za světla denní-
ho. Skromné světlo těch svítilen neozářilo 
však tajné síly, které té noci k ohni dopravi-
ly slavnostní májku vlčickou. To až slunce 

prvního dne měsíce května osvítilo, že sílu 
teď již vyhaslého ohně pozvedla i vlčická 
máj, která té noci Vlčickým odejmuta byla. 
Tak se tomu dělo i v dřívějších dobách a 
muži byli vždy na ochranu májky celé noci 
v její blízkosti a nedali jí ublížiti. Hněvem 
se zachmuřily tváře Vlčických, když uh-
lídali, že neuhlídali svou máj. Nechť tedy 
milovníci takovýchto veselic zjistí sobě 
pro příští roky, jak správně májku střežiti 
i loupiti, aby nevznikaly nepokoje a vády 
v životech Vlčických i Pilníkovských a bylo 
vše učiněno tak, jak již moudří dědové naši 
stanovili. K tomu vám dopomáhej máj.

JP
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ǫ V úterý 31. května předvedly svoji půl-
roční práci pod vedením paní Romany 
Hurdálkové děti z tanečního kroužku při 
ZŠ v Pilníkově. Mladší děti zatančily jako 
první choreografi i Simony Hurdálkové 
na píseň z pohádky Kouzla králů – Buchet 
je spousta. Starší dívky předvedly tanec 
s hůlkami na píseň Bye, Bye. Tímto vystou-
pením práce a zdokonalování tanečních 
sestav dětem pro tento rok ještě nekončila. 
Vystoupení malých tanečníků a tanečnic 
bylo možno zhlédnout i 10. 6. na setkání 
žáků základních škol prvního stupně pod 
názvem Podkrkonošská sněženka. „Čin-
nost kroužku je teprve na začátku, to jak se 

budou děti v tanci vyvíjet, záleží hodně na 
jejich píli a výdrži . Důležitá je i spolupráce 
a podpora rodičů, tak jak tomu je u všech 
zájmových činností podobného ražení. 
Děti po čase zjistí, že hezky zatancovat a 
mít pěkný kostým není jenom pár chvilek 
zkoušení, ale pravidelné nacvičování a 
soustředění a to často nedokáží podstoupit. 
Výsledek závisí vždy na práci všech. O to 
větší je společná radost, když se vše podaří,” 
svěřila se vedoucí kroužku Romana Hur-
dálková. Zpestření kulturních programů 
tancem je vždy vítaným bodem programu. 
Tak dětem a vedoucím přejeme, ať je elán 
neopouští a ať mají z práce radost.   JP

TANEČNÍ KROUŽEK ZATANČIL NEJEN PRO RODIČE

Čelo průvodu (foto: J. Blažek)Závěrečný ohňostroj (foto: J. Blažek)

Děti z tanečního kroužku (foto: R. Hurdáková)
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ǫ Dne 29. 5. 2016 se běžel v Trutnově první 
ročník městského půlmaratonu. Součástí 
závodu byly dětské závody, kterých se zú-
častnila  děvčata z běžecké přípravky.
ǫ Za krásného slunného počasí se v nedě-

li dopoledne před Uff em v Trutnově začaly 
shromažďovat děti, které si chtěly vyzkou-
šet pravý závod. Atmosféra před závodem 
byla ohromná. Rodiče ukazovali dětem 
jejich trať, kde je start, kde cíl a kudy bě-
žet. Přišpendlovali startovní čísla, na botu 
se upevnil čip a hurá na startovní čáru. 
Závod na 400 m běžela Aneta Košťálová, 
Kateřina Exnarová a Barbora Tesařová. 
Už na startovní čáře byl cítit adrenalin 
a napětí.  Snaha dětí vyhrát byla velká.   
Všichni běželi na plný plyn. Hned po star-
tu měla Anetka kolizi a upadla. Přesto 
všechno se zvedla a běžela dál. Za mohut-
ného povzbuzování rodičů a všech přihlí-
žejících se všichni dostali do cíle. Byla to 
krásná atmosféra a děti si vyzkoušely, jaké 
to je běhat v opravdovém závodě. Sbíraly 
první zkušenosti. Běhu zdar! EF

Holky běžely
v Trutnově svůj
první závod

O pohár Forresta Gumpa
ǫ Na sobotu 14. května 2016 připravilo 
město Pilníkov ve spolupráci se Spole-
čenstvím obcí Podkrkonoší turnaj ve stol-
ním tenise pod názvem „O pohár Forresta 
Gumpa”. O organizaci se postarali Pil-
níkované – sportovní výbor, vedený pa-
nem Jiřím Andělem, a ředitelem turnaje 
byl zkušený organizátor ping-pongových 
turnajů pan Josef Prokopec.

ǫ Turnaj začal v 10 hodin, kdy přítom-
né přivítal starosta pořádající obce pan 
Miroslav Klapka a předseda SOP pan 
Petr Hrubý. Zúčastnilo se ho dvacet hráčů 
v turnaji jednotlivců a osm dvojic nastou-

pilo do turnaje ve čtyřhře. Jednotliví hráči 
v turnaji jednotlivců byli nejprve rozloso-
váni do čtyř skupin po pěti hráčích a nej-
lepší dva hráči z každé skupiny postoupili 
do závěrečné části turnaje. Tak se v závě-
rečném turnaji setkali:
 -----------------------------------------------------
ǫ 1. František Bartůněk
ǫ 2. Pavel Fajfr
ǫ 3. Josef Prokopec
ǫ 4. Josef Kraus
ǫ 5. Lukáš Buřval
ǫ 6. Jaroslav Kratochvíl
ǫ 7. Jiří Kornfeld
ǫ 8. Petr Hrubý
 -----------------------------------------------------
ǫ Jména soutěžících jsou uvedena v pořa-
dí, jak v turnaji skončili, přitom František 
Bartůněk prošel celým turnajem bez ztráty 
jediného setu!

ǫ Čtyřhry se hrály vyřazovacím způso-
bem a zúčastnilo se jich osm dvojic, z nichž 
nejúspěšněji turnajem prošli a umístili se:
 -----------------------------------------------------
ǫ 1. Fr. Bartůněk a Jaroslav Kratochvíl
ǫ 2. Vlastimil Chytráček a Petr Ježek
ǫ 3. Josef Prokopec a Jiří Kornfeld
ǫ 4. Josef a Roman Krausovi
 -----------------------------------------------------

ǫ Pro účastníky i jejich doprovod byly 
také připraveny doplňkové retro soutěže, 
ve kterých si jejich účastníci zavzpomínali 
na svá dětská léta. Byly to například:
 -----------------------------------------------------
ǫ  skákání panáka,
ǫ  školka s míčem a gumou,
ǫ  kuličky,
ǫ  piškvorky,
ǫ  skákání přes švihadlo,
ǫ  čára.
 -----------------------------------------------------
ǫ Nejúspěšnější byly ale kuličky, u nich 
bylo stále plno. První místo v těchto sou-
těžích obsadil místostarosta Vítězné pan 
Petr Ježek.

ǫ Na závěr byly vyhlášeny výsledky tur-
najů a vítězové obdrželi pěkné poháry 
s medailemi a bohaté dárkové koše.
ǫ Celý den byl dobře připraven a organi-
začně zajištěn a jeho účastníci se již těší na 
další ročník. Jaroslav Blažek
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Připraveny na start (foto: E. Fajfrová)

Tři, dva, jedna, START! Zprava: Barbora Tesařová, 

Kateřina Exnarová a Aneta Košťálová (foto: E. Fajfrová)

Ceny pro vítěze (foto: J. Blažek)

Zápas z fi nálových kol (foto: M. Klapka)

Miroslav Klapka při doplňkových disciplínách (foto: P. Fajfr)

Šampión František Bartůněk (foto: J. Blažek)
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ǫ Kolik let už chodíte na gymnastiku?
Sabča: „Tři roky.”
Kája: „Určitě pět let.”
Náťa: „Chodím tam pět let.”

ǫ Jak jste se dostaly ke gymnastice?
Sabča: „Nebavily mě mažoretky, tak jsem 
se s mamkou šla podívat na gymnastiku.”
Kája: „S Natkou jsme chodily na tanec, 
ona odešla a mě to tam samotnou nebavilo.”
Náťa: „Doma jsem neposeděla, pořád jsem 
cvičila a tancování 1x týdně po 45 minutách 
mně nestačilo a už i nebavilo.”

ǫ Jak často trénujete?
Dívky: „Trénujeme 3krát týdně 2 hodiny. 
O víkendech jsou většinou nějaké závody 
jednotlivců nebo TeamGymu. O letních 
prázdninách jezdíme na týdenní 
soustředění do Hostinného.”

ǫ Jak probíhá trénink?
Dívky: „Rozcvička a pak trénování 
na nářadí: hrazda, akrobacie, přeskok, 
tumbling (skákací plošina), kladina 
a jednou týdně, pokud není před závody, 
trénujeme skladbu na TEAMGYM.”

ǫ Co se vám na tom líbí?
Sabča: „Hodně se hýbu, prostě tam není 
nuda. To je hlavní.”

Kája: „Máme dobré trenérky, dobrý tým 
a jinak si myslím to samé co Sabča.”
Náťa: „VŠECHNO!!!”

ǫ Jaký je váš největší úspěch?  
Sabča: „Druhé místo v Trutnově 
v kategorii jednotlivci.”
Kája:„ První místo – Dvůr Králové.”
Náťa: „Druhé místo na Mistrovství ČR 
Doubí u Třeboně ČASPV”.

ǫ Kolik cen asi tak zhruba máte?
Sabča: „Mám sedmnáct medailí.” 
Kája: „Zhruba dvacet sedm medailí.”
Náťa: „Třicetjedna medailí.” 
Společné poháry z TeamGymu v Junior 1, 
k tomu také patří poháry, které získal 
celý tým.

ǫ Kde jste byly na turnaji nejdál?
Sabča: „Sama jsem byla v Doubí 
u Třeboně na Mistrovství ČR, 
a s týmem v Ostravě.”
Kája: „V Ostravě s TeamGymem – závody 
týmů, sama v Doubí u Třeboně – závody 
jednotlivců na Mistrovství ČR”. 
Náťa: „Taky v Ostravě a sama v Doubí 
u Třeboně na Mistrovství ČR ČASPV.”

ǫ Máte nějaký pokřik?
Dívky: „Spartak Trutnov vyhraje 
a medaili dostane!” 

ǫ Kolik vás je v týmu?
Dívky: „Je nás 9 dívek, soutěžíme 
jak v jednotlivcích, tak v TeamGymu.”

ǫ Co je to TeamGym ?
Dívky: ,,Soutěž TeamGym Junior 
zahrnuje 3 disciplíny: pohybovou skladbu, 
akrobacii (tumbling) a přeskok přes stůl 
s odrazovou trampolínou. Družstvo 
s nejvyšším počtem bodů ze všech třech 
disciplín se stává vítězem soutěže.”

ǫ Jaký je prozatím nejtěžší cvik? 
Sabča: „Salto vzad.”
Kája: „Salto vzad.”
Náťa: „Taky salto vzad s otočkou.” 

ǫ Máte nějaké historky? 
Dívky: „Měly jsme jet do Prahy 
na Vyšehrad a místo toho jsme jely 
úplně někam jinam.” 
Náťa: „Mám zážitek z loňských závodů 
z Doubí u Třeboně, kde jsme bydlely 
v kempu, ve 24:00 jsme si šly s holkami 
čistit zuby bez kartáčku, 
ještěže máme ty prsty.” 
Kája: „Jely jsme na závody a po celém 
autobuse jsme křičely pokřik: KDO 
JSME? Gymnastky!!! JAKÝ JSME? 
Kruto přísně dobrý!!! A takhle jsme 
křičely ještě dvakrát.” 

ǫ Co vy a sportovní úrazy, 
jak to zvládáte?
Maminka Sabinky: ,,Mám o ni obrovský 
strach při každém přeskoku, je to 
nebezpečné, a proto se ani nám úrazy 
nevyhnuly.”
Sabča: „Měla jsem pohmožděné kotníky, 
zlomenou kost v nártu.” 
Kája: „Já jsem si podvrkla nohu a udělala 
jsem si bouli o hrazdu.”
Náťa: „Asi před 7 měsíci jsem měla 
zlomenou zápěstní kůstku, zlomila jsem 
si ji po závodech radostí, že nás trenérky 
vezmou do bazénu, jsem se rozeběhla 

Kamarádky Karolína Slavíková, Sabina Geciová a Natalie Kolínová ze čtvrté třídy dělají 

gymnastiku. Přemýšlela jsem, že by mě mohly učit, ale asi by mi křupla záda, 

když jsem je viděla, jak trénují na kroužku. Rozhodly jsme se, že půjdeme do tělocvičny, 

aby vám mohly na pár fotografi ích předvést, jak jsou procvičené. 

A tady je ještě krátké povídání o gymnastice.

GYMNASTKY Z PILNÍKOVA

Zleva: Sabina, Natalie, Karolína (foto: D. Slavíková)

Je libo provaz? (foto: D. Slavíková)
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a nabourala do radiátoru – auuu! Nyní 
jsem po bolestivé zlomenině krčku pažní 
kosti z tumblingu (skákací plošina), ještě 
nemůžu naplno trénovat, ale už se strašně 
těším na salta a fl iky. Ani úrazy mě 
neodrazují a chci cvičit dál!” 
Mamka Natálky: „Já už je tak moc dobře 

nezvládám. Bojím se o Natálku, 
po posledním úrazu z dubna tohoto roku 
(úraz se stal den před závodem 
na tréninku) jsme i sportovní gymnastiku 
zvažovali. Natálka o tom nechce ani slyšet, 
hodně ji to baví. 
Okamžik, který bych si ráda odpustila, 
se stal 1. dubna, kdy mi zazvonil telefon 
a ukázalo se číslo trenérky.” „Ahoj, můžeš 
přijet? Potřebujeme Natálku odvézt na 
rentgen!” „Nejdřív jsem se lekla, jestli se 
opravdu něco nestalo, a pak mě napadlo, 
že by to mohl být apríl, ale nebyl.”

ǫ Co na váš sport říkají rodiče?
Mamka Sabinky: „Jsem ráda, že Sabča 
dělá to, co ji baví, ale určitě nechci, 
aby gymnastiku stavěla na první místo, 
tréninky nejsou všechno. 
Chci, aby si užívala svého dětství.”
Taťka Karolínky: Myslím si, 
že gymnastika je dobrý sport. 
Ranní vstávání na závody, které jsou dost 
často, máme rádi. Kája má na kroužku 
spoustu kamarádek.”
Mamka Natálky: Jsem ráda, že Natálka 
dělá sport, který ji baví a hodně jí dává. 
Jak kamarádství, tak i něco pro život, 
ale s těžšími prvky se bojím úrazů.”

ǫ Jakou budoucnost vidíte?
Kája: „Chtěla bych dosáhnout 
mistrovství světa. Gymnastiku bych 
chtěla dělat, co nejdéle to půjde.”
Náťa: „Já to vidím stejně jako Kája.”
Sabča: „Co největší úspěchy 
a v budoucnu trénovat malé gymnastky.”

ǫ Máte ještě nějaké další záliby?
Sabča: „Ráda kreslím a ještě dělám 
hasičský sport.”
Náťa:  „Od ledna chodím na taneční 
kroužek na ZŠ Pilníkov. A teď od května 
na běžecký kroužek též v Pilníkově. 
Oba mě moc baví. Jinak ráda skáču na 
trampolíně, jezdím na kole, na kolečkových 
bruslích a chtěla bych jezdit na koni, ale 
to mně mamka zatím nechce dovolit.”  
Kája: „Sporty všeho druhu, i když už na 
ně není tolik času.”

ǫ Je něco, co na gymnastice 
nemáte rády?
Sabča: „Posilování.”
Náťa: „Úrazy!!!”
Kája: „Také úrazy.” 

ǫ Co byste poradily holčičkám, 
které by chtěly začít cvičit?
Sabča: „Aby začaly co nejdříve.”
Náťa: „Aby se přišly podívat na náš 
trénink a vyzkoušely si to.”
Kája: „Nevzdávat to, 
i když se někdy nechce.”

Děkuji za rozhovor.  
   Tereza Pachlová

NĚCO
o gymnastice

-----------------------------------------------
Název gymnastika vznikl z řeckého 

gymnós (česky: nahý), to proto, 
že Řekové prováděli 
cvičení bez oděvu. 

-----------------------------------------------
Gymnastika byla v antickém Řecku 

součástí celkového 
harmonického rozvoje. 

-----------------------------------------------
Do řecké gymnastiky patřily běhy, 
skoky, hody, plavání, zápas a box. 

-----------------------------------------------
Počátky nářaďové gymnastiky 

lze hledat ve cvičeních se zvířaty 
(koňmi, býky), která se tradičně 

předváděla například 
na staré Krétě 
nebo v Egyptě. 

SP ORT

Sabina na závodech (foto: M. Geciová)

GYMNASTICKÝ ODDÍL

SPARTAKU TRUTNOV

ODDÍL SPORTOVNÍ

GYMNASTIKY

A TEAMGYM

---------------------------------------------
je registrován u ČASPV a ČGF. 

---------------------------------------------
Oddíl trénuje v moderní 
gymnastické tělocvičně 

na ZŠ Komenského, kde má 
specializovanou tělocvičnu 

s koberci, žíněnkami, nářadím 
i náčiním, a to včetně doskokové 

jámy na trénování 
obtížných skoků. 

---------------------------------------------
Kromě sportovní gymnastiky 

se oddíl věnuje od roku 1998 také 
moderní týmové gymnastické 

disciplíně TeamGym, 
který si v průběhu let postupně 

získává stále větší oblibu 
v Česku i Evropě.

---------------------------------------------
Oddíl také pořádá 

a organizuje řadu soutěží. 
---------------------------------------------
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DRUŽSTVO DOSPĚLÝCH

ǫ Muži měli letos jasný plán, a to vyhrát 
celou soutěž. Po základních skupinách se 
umístili ve své skupině na prvním místě 
s 39 body a se skóre 41 : 17 a postoupi-
li do nadstavbové části o 1. až 4. místo. 
O celkové prvenství se utkali se dvěma 
nejlepšími mužstvy z obou skupin. Tato 
část soutěže byla napínavá až do posled-
ního kola, kde naši muži bohužel obsadili 
o skóre druhé místo, když doma jen vyhrá-
li po penaltovém rozstřelu. Je to škoda, ale 
i tak je druhé místo krásné. Takže gratuluji 
k výbornému sportovnímu výkonu a skvě-
lé reprezentaci města. 

DRUŽSTVO DOROSTU

ǫ složené z hráčů Pilníkova a Starých 
Buků skončilo na šestém místě. Chybí nám 
tu hlavně podpora ze strany rodičů a blíz-
kých, kteří by pomohli. Jezdit na zápasy 
tam a zpět jediným autem, aby se dopravili 
všichni hráči na zápas, prostě nejde. Takže 

nám od nové sezóny bude bohužel muž-
stvo dorostu chybět a budeme jen doufat, 
že se opět co nejdříve do soutěže dorostu 
vrátíme. Je to škoda, protože se kluci stále 
zlepšovali.

DRUŽSTVO 

MLADŠÍCH ŽÁKŮ

ǫ Smíšené družstvo Pilníkova a Starých 
Buků odehrálo v této sezóně 42 zápasů 
a získalo v nich 88 bodů s výborným skóre 
180:61 a obsadili krásné třetí místo. Je vidět, 
že odvádíme výbornou práci s mládeží, 
jelikož jsme se umístili mezi nejlepšími 
třemi týmy již potřetí za sebou. Naši hráči 
jsou také pravidelně nominováni do okres-
ních výběrů, kde hrají klíčové role.

DRUŽSTVO MLADŠÍ 

PŘ ÍPRAVKY

ǫ Stále se zlepšující mužstvo přípravky 
odehrálo v této sezóně 60 mistrovských 
utkání, kde se jim výborně dařilo a na 

konci sezóny již hrálo vyrovnané partie 
s nejlepšími týmy. Je vidět, že práce s muž-
stvem je také výborná a naši nejmladší 
fotbalisté se zlepšují nejen v samotném 
kopání do míče, ale i v taktice a strategii 
hry, kde se už nesnaží dát gól všichni. Ví, 
že hrají jako tým a někteří musí balón vy-
bojovat, aby gól nedostali, a jiní tam jsou 
zase proto, aby gól dali.

PODĚKOVÁNÍ

ǫ Na závěr bych chtěl jménem výboru 
TJ Spartaku poděkovat všem sponzorům, 
především fi rmě Talpa, která nám poskyt-
la fi nanční dar na nákup 30 teplákových 
souprav pro naše mládežnická družstva a 
dřevo na nové lavičky kolem hřiště, dále 
farmě Skutil, která se stará o chemický 
postřik hřiště a v neposlední řadě měs-
tu Pilníkov, bez jehož fi nanční podpory 
by to nešlo. Pak bych chtěl poděkovat tre-
nérům, hráčům, rodičům a všem, kteří 
fandí fotbalu.  Petr Jirásko

FOTBALOVÉ VIZITKY,
za které se nemusíme stydět

Družstvo mužů (foto: J. Haken)

Družstvo mladších žáků (foto: J. Blažek)

Starší dorost (foto: J. Blažek)

Mladší přípravka (foto: J. Blažek)
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ǫ Děti z prvních stupňů základních škol 
Společenství obcí Podkrkonoší si v pátek 
10. června udělaly výlet do Pilníkova, aby 
si zde zasoutěžily o sošku Podkrkonošské 
sněženky. Tato putovní soutěž, jíž se letos 
ujala Základní a Mateřská škola Pilníkov 
v čele s ředitelkou Mgr. Ilonou Skořepovou, 
se nesla ve sportovním duchu.

ǫ V úvodu zaznělo několik milých slov 
jak od paní ředitelky Skořepové, tak od 
místostarosty Pilníkova pana Ing. Karla 
Skutila. Poté následovala taneční vystou-
pení v podání dvou souborů ze ZŠ Pilníkov 
a mažoretek z Chotěvic a sólový scénický 
tanec Simony Hurdálkové ze ZŠ Pilníkov. 
K rozproudění sportovní atmosféry přispěl 
i společný tanec všech zúčastněných, který 
vedla paní ředitelka Skořepová a do nějž 
se všichni bez předchozího secvičování 
zapojili.
ǫ„O sošku Podkrkonošské sněženky je 
jedna z mých nejoblíbenějších akcí, které 
jako Společenství podporujeme. Pro děti, 
paní učitelky i nás, starosty je to příjemné 
zpestření. Zároveň bych chtěl moc podě-
kovat hostitelskému Pilníkovu – z úsměvů 
přítomných je jasné, že se akce líbí,” řekl 
Petr Hrubý, starosta obce Vítězná a před-
seda Společenství obcí Podkrkonoší.
ǫ Soutěžilo se v mnoha tradičních i méně 
tradičních disciplínách. Florbal, překážko-
vá dráha, skok z místa či hod na cíl nikoho 
nepřekvapil. U „úklidu” či „padáků” už 
byla potřeba drobná instruktáž. Kromě 
toho zde byl prostor i pro volnou zábavu 
a přátelské popovídání.
ǫ Svá družstva přišli kromě pedagogické-
ho doprovodu podpořit i mnozí starostové. 
Ti kromě krásného prostředí ocenili také 
pečlivost, s jakou se hostitelská škola o své 
návštěvníky postarala. „Průvodci” druž-

stev z jednotlivých škol byli žáci sedmé a 
osmé třídy, organizační zajištění soutěží 
pak měli na starosti deváťáci. Svačiny na-
chystaly paní kuchařky ze školní jídelny 
a o sladkou tečku v podobě perníku se 
postarali rovněž žáci základní školy. Na 
památku si všichni účastníci sportovního 
dne odnesli domů magnet s motivem sou-

těže. Krásné sošky Sněženky pro každou 
školu vyrobila z keramiky paní vychova-
telka Soňa Grusová.
ǫ„Sešlo se nám tady více než 200 dětí ze 
sedmi obcí – domácího Pilníkova, Dol-
ní Olešnice, Hajnice, Kocbeří, Chotěvic, 
Vítězné a Vlčic,” uvedla Ilona Skořepová. 

„Počasí bylo ideální, zábava plynula a celé 
dopoledne se neslo v soutěžním, ale přesto 
přátelském duchu. Bylo hezké pozorovat, 
jak se starší žáci věnují mladším, za což jim 
moc děkuji,” doplnila Skořepová. 

A JAK TO VLASTNĚ 

VŠECHNO DOPADLO?

ǫ Turnaj ve fl orbale i ostatní sportovní 
disciplíny ovládli domácí Pilníkované, kte-
ří obsadili obě první místa. Druhé místo 
ve fl orbale patřilo Chotěvicím, třetí pak 
Hajnici. V ostatních disciplínách si tato 
dvě družstva pouze vyměnila pořadí – Haj-
ničtí byli druzí, Chotěvičtí třetí. Poháry a 
sošky Podkrkonošské sněženky však byly 
nachystány i pro zbývající týmy, a tak ni-
kdo neodjížděl s prázdnou.

Článek připravila Bc. Radka Jansová, 

manažerka MAS KJH

ZÁVĚREM PŘ IDÁVÁM 

I SVÉ POSTŘEHY

ǫ Akce byla poměrně organizačně ná-
ročná, obrovským pomocníkem mi byla 
paní zástupkyně Ing. Dagmar Hegrová. 
Osmnáct žáků deváté třídy se podílelo na 
organizaci a samotném průběhu celého 
dne. Slíbili nám, že se úkolů nebojí a že 
vše zvládnou. A měli pravdu, dokázali to. 
I čtrnáct průvodců – „hostesek” – z osmé 
a sedmé třídy svoji důležitou hostitelskou 
roli zvládlo, celé dopoledne se vzorně sta-
rali o přidělenou školičku. Během dne 
vládla příjemná sportovní a přátelská at-
mosféra, paní starostky, páni starostové, 
paní ředitelky a paní učitelky měli čas na 
vzájemné sdílení zážitků. Děkuji všem za 
odvedenou práci a zúčastněným za velmi 
příjemně strávený den.

Mgr. Ilona Skořepová, ředitelka školy 

Ze života pilníkovské „základky”
* * *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *

Předávání cen vítězům (foto: archiv školy)

O SOŠKU PODKRKONOŠSKÉ SNĚŽENKY SE TENTOKRÁT 

BOJOVALO V PILNÍKOVĚ

Dotační titul
„TECHNICKÉ DOVEDNOSTI 

V ZŠ PILNÍKOV” 
-----------------------------------------------
ǫ Získali jsme finanční prostřed-
ky z OPVK z podaného projektu 
zaměřeného na rozvoj technických 
dovedností žáků. Zakoupili jsme 
nové moderní vybavení školní díl-
ny v hodnotě 180 000 Kč, například 
aku vrtačky a aku šroubováky, pájky, 
tepelné řezačky na polystyren, velké 
pracovní kufry vybavené základní-
mi sadami nářadí. Uspořádali jsme 
s žáky deváté třídy projektový den 
k rozvoji praktických dovedností 
s nově získaným nářadím. Žáci vyrá-
běli podle předem daného nákresu a 
postupu dřevěný věšák na klíče. Kaž-
dý žák měl svůj fi nální výrobek, který 
byl součástí portfolia monitorovací 
zprávy OPVK. Pracovali chlapci i dív-
ky a práce je bavila. Projektový den 
pro žáky připravily Ing. D. Hegrová 
a Mgr. I. Skořepová. Pomáhal i pan 
školník Z. Tringela. Tento pracovní 
den se setkal také s velkým ohlasem  
u rodičů žáků deváté třídy. Velké po-
děkování patří fi rmě TALPA, spol. s. 
r. o., panu Ing. V. Tauchmanovi za 
dřevo, které jsme použili k výrobě 
věšáků na klíče.

Mgr. I. Skořepová, ředitelka školy

Soutěž v norování (foto: archiv školy)
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INFORM AC E

IN Z ERC E

Přehled akcí
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -

Sobota 2. 7. 2016

DEN OBCE VÍTĚZNÁ
slavnostní zahájení ve 13.00 hodin 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -

Sobota 23. 7. 2016 

TURNAJ V NOHEJBALE
9.00 hodin – fotbalové hřiště 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -

Pátek 29. 7. 2016 od 16.00 hodin 

PŮLENÍ PRÁZDNIN
Myslivecký spolek Pilníkov 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -

Sobota 13. 8. 2016 od 8.00 hodin 

LIDOVÁ ŘEMESLA KOHOUTOV
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -

Sobota 20. 8. 2016

CYKLOVÝLET DO MARCISZÓWA
start v 9.00 hodin na náměstí

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -

Úterý 30. 8. 2016 v 17.00 hodin

PRÁZDNINOVÁ OLYMPIÁDA 
na atletickém stadiónu

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -

Sobota 27. 8. 2016

AGILITY NA HŘIŠTI
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -

Sobota 27. 8. 2016 od 14.00 hodin

PILNÍKOVSKÝ PÍSNIČKÁŘ - 4. ROČNÍK
Penzion U Skutilů

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -

Pátek 3. 9. 2016

RYBÁŘSKÁ SOUTĚŽ SOP
sraz v 8.30 na rybníku Bahňák v Kocléřově

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -

Sobota 17. 9. 2016

DEN MÍČE
Městské slavnosti Pilníkov slavnostní zahájení 

ve 13.00 hodin na fotbalovém hřišti.

 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -

ǫ Prodám pultový mrazák 240l
Vestfrost. Cena 1 000 Kč. Tel. 739 082 089

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -

ǫ Prodám osobní automobil 
VW Polo, rok výroby 2004, málo jetý 
(62.000 km), jeden majitel, opraven po ha-
várii + sada zimních pneumatik na discích. 
Platnost TP do 2/2018. Cena 40.000,-Kč. 
Tel. 603 422 722

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -

ǫ Rodinné dovolené spojené s cestováním 
do zahraničí znamenají i vyřizování cestov-
ních dokladů. Co vše je potřeba zařídit při 
cestování s dětmi? Věděli jste například, že 
i děti mohou do členských států Evropské unie 
a dalších vybraných evropských zemí cestovat 
na vlastní občanský průkaz? Cestovní pas 
i občanský průkaz jsou pro děti levnější.
ǫ Blíží se čas dovolených a s ním čeká mnohé 
rodiny cesta k moři či do hor za hranice České 
republiky. Pro cestování s dětmi do zahraničí 
již čtvrtým rokem platí, že i dítě musí mít vlast-
ní cestovní doklad, jelikož v roce 2012 došlo 
nařízením Evropské unie ke zrušení možnosti 
cestovat na zápis v cestovním dokladu rodiče. 
Pro rodiče to ovšem neznamená, že se jim 
kvůli pořízení cestovního dokladu pro děti 
dovolená nějak zásadně prodraží. Cestovní 
pas pro dítě do 15 let totiž stojí 100 Kč a dobu 
platnosti má stanovenou na 5 let.
ǫ Vzhledem k nestabilní bezpečnostní situaci 
v některých zemích, které byly dlouhodobě tu-
ristickými destinacemi, jako například Egypt 
nebo Turecko, se dá letos očekávat nárůst 
zájmu o cestování po Evropě, a proto jistě 
potěší možnost cestovat po většině států Ev-
ropy pouze s občanským průkazem. Na ten je 

nyní možné vycestovat do zemí Evropské unie 
a také do Albánie, Bosny a Hercegoviny, Černé 
Hory, Makedonie, Norska, Srbska, Švýcarska 
a na Island. Cena za vydání občanského prů-
kazu pro dítě do 15 let je 50 Kč a doba jeho 
platnosti 5 let.
ǫ Cestovní doklady jsou hotové do 30 dnů.
ǫ O vyřízení cestovního pasu nebo občan-
ského průkazu pro dítě do 15 let žádá zákonný 
zástupce, tedy zpravidla rodič, kterému stačí 
s dítětem zajít na nejbližší obecní úřad  s roz-
šířenou působností. K žádosti, kterou na místě 
zpracuje úředník, není nutné přikládat foto-
grafi i; úředník pořídí fotografi i dítěte přímo 
na úřadu při podání žádosti, při níž zákonný 
zástupce předkládá svůj průkaz totožnosti a 
rodný list dítěte. V případě, že má dítě vydán 
již platný občanský průkaz nebo cestovní do-
klad, lze tento předložit místo rodného listu.
ǫ Lhůta pro vydání cestovního pasu nebo 
občanského průkazu činí maximálně 30 dnů.
ǫ V případě vycestování v kratší lhůtě než 
30 dnů je možné požádat o vydání cestovního 
pasu ve zkrácené lhůtě 6 pracovních dnů; tento 
úkon je ovšem u dětí zpoplatněn částkou ve 
výši 2 000 Kč. Bližší informace k vyřizování 
osobních dokladů lze nalézt na webu minis-
terstva vnitra na adrese: www.mvcr.cz/clanek/
osobni-doklady.
ǫ V případě, že má dítě cestovat mimo Evrop-
skou unii, doporučujeme  předem se informo-
vat u zastupitelského úřadu daného státu, jaké 
jsou podmínky vstupu, pobytu a vycestování  

Jak je to s cestovními 
doklady pro děti?
* * *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  *  * 

= = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = =INFORM AC E

s nezletilým dítětem. Je také třeba dát si pozor 
na to, že některé státy mimo Evropskou unii 
mohou vyžadovat určitou minimální dobu  
platnosti cestovního dokladu při vstupu na 
jejich území nebo ukončení pobytu – nejčastěji 
činí požadovaná minimální doba platnosti 
6 měsíců.
ǫ Podrobnosti k těmto i dalším podmínkám 
(např. vízová povinnost) lze zjistit u zastupi-
telského úřadu daného státu, popřípadě je lze 
nalézt na webu ministerstva zahraničních věcí 
www.mzv.cz v sekci „Cestujeme” a dále v části 

„Státy a území – informace na cesty”.
 Mgr. Jana Vildumetzová, MVČR 

=  20 =
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